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La Comissió Mixta formada per la
Generalitat i l’Ajuntament de Ba-
dalona es va reunir per primera ve-
gada dilluns. Va ser presidida per
l’alcaldessa, Dolors Sabater, i per
la consellera de Governació, Me-
ritxell Borràs. Precisament, la cre-
ació de la comissió es va anunciar
després de la visita de Borràs al fe-
brer i del president Carles Puig-
demont a l’abril.

Aquesta és la segona taula
mixta que la Generalitat compar-
teix amb un municipi, després de
fer-ho amb Barcelona, i el seu ob-
jectiu és abordar conjuntament
qüestions estratègiques per les
dues administracions. En la pri-
mera trobada el protagonisme va

ser, en part, per als barris de Sant
Roc, Artigues, El Remei, Congrés
i la Mora.

BADALONA SUD
Aquests barris ja són gestionats
per les dues administracions des
del Consorci Badalona Sud. Un
consorci que al setembre ha de ra-
tificar Pilar Vallès com a nova
gerent, en el marc del que l’Ajun-
tament qualifica de “reflexió es-
tratègica” sobre les polítiques pú-
bliques aplicades a aquesta zona
de la ciutat. En la primera reunió
de la comissió s’ha acordat crear
un grup de treball que estudiarà la
fórmula per garantir les inversions
que no s’han arribat a realitzar en
aquest territori i que consten en el
Pla de Barris 2007.

D’altra banda, durant la tro-
bada, la consellera ha explicat
que la Generalitat ha aconseguit la

cessió de 68 habitatges a la ciutat,
després de negociar amb diverses
entitats financeres. De moment se
n’han lliurat 26. Tots es destina-
ran a lloguer social.

En matèria educativa, la Ge-
neralitat ha confirmat que inver-
tirà un milió d’euros en les obres
de la tercera planta de l’Institut La
Llauna i ja ha començat els passos
per adaptar el projecte de l’Insti-
tut Ventura Gassol als terrenys on
finalment s’ubicarà, en els quals
ara hi ha un aparcament. 

Tant Sabater com Borràs han
valorat positivament la trobada.
“Comptar amb aquest òrgan de
treball és molt important per
tractar els problemes de la ciutat
al màxim nivell”, defensa l’al-
caldessa. “Badalona requeria
aquesta atenció especial i espe-
cífica”, considera la consellera.
Ara, les dues parts s’han empla-

çat a reunir-se de nou com a
màxim d’aquí a mig any.

EIX BESÒS
La Generalitat no és l’única ad-
ministració amb qui l’Ajunta-
ment ha intensificat les relacions
en l’últim any. Un dels objectius
del govern municipal ha estat el
treball conjunt amb els municipis
veïns, per exemple a través de la
seva adhesió al Consorci del Be-
sòs, del qual ja en formaven part
Barcelona, Santa Coloma, Sant
Adrià i Montcada i Reixac.

Un cop es formalitzin els se-
rrells de l’adhesió, arribarà el ve-
ritable repte que es va marcar Ba-
dalona amb la seva participació al
consorci, com és dotar l’ens de ca-
pacitat en l’impuls de polítiques so-
cials. Tot i així, l’urbanisme con-
tinuarà sent important. Sense
anar més lluny, Badalona és un

dels municipis que té sobre la
taula el futur de les Tres Xeme-
neies de Sant Adrià i del front ma-
rítim de la comarca.

DE LA MÀ AMB ALELLA
A banda d’urbanisme i cohesió so-
cial, l’Ajuntament també ha volgut
apostar pel turisme. En aquest cas,
ho ha fet incorporant-se al Con-
sorci de Promoció Enoturística de
la DO Alella. De fet, Badalona és
la ciutat més gran que forma part
del Consorci i això obre la porta,
tal com van reconèixer el segon ti-
nent d’alcaldia, Àlex Mañas, i el
president del consorci, Andreu
Francisco, a l’obertura o habilita-
ció de nous allotjaments turístics.

Amb tot, Badalona amplia mi-
res fora de les fronteres municipals.
Una aposta ambiciosa però que al-
hora comportarà haver d’afrontar
diversos reptes a curt termini.

Eixamplant fronteres
» Badalona és la segona ciutat del país que comparteix una taula mixta amb la Generalitat

» L’Ajuntament també s’ha incorporat al Consorci del Besòs i al Consorci Enoturístic de la DO Alella

Andreu Merino
BADALONA

Badalona i la Generalitat ja s’han reunit en el marc de la comissió mixta (esquerra), mentre només falten uns serrells per a l’adhesió al Consorci del Besòs (dreta). Fotos: Ajuntament i Arxiu

Reportatge
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Un diari plural

Dissabte 9 de juliol, a l’escola An-
toni Botey, del barri de Llefià de
Badalona, el PSUC viu va celebrar
el 80è aniversari de la fundació del
Partit Socialista Unificat de Cata-
lunya. També aquest any fa 39
anys que la candidatura del PSUC
a les eleccions municipals de 1979
aconseguia ser la guanyadora a
Badalona. Finalment, un vell co-
munista badaloní, Alfonso Na-
varro, va complir 95 anys.

Comencem per l’aniversari
del primer ajuntament demo-
cràtic. El 3 d’abril de l’any 1979
es van celebrar les primeres elec-
cions democràtiques locals. Com
hem dit, la candidatura guanya-
dora va ser la del PSUC, que va
obtenir 29.989 vots (34,85%) i 12
regidors, seguida de la del PSC
amb 26.673 vots (30,96%) i 10
regidors. Molt lluny van quedar
CiU, amb 9.222 vots (10,77%) i
3 regidors, i, finalment, Cen-
tristes de Catalunya-Unió de
Centre Democràtic, 7.391 vots
(8,65%) i 2 regidors.

La constitució formal d’a-
quest nou Ajuntament va tenir
lloc el 19 d’abril de 1979 a la sala
noble (encara tinc present la fo-
tografia d’en Màrius amb un
clavell a la mà al balcó de l’A-
juntament) i per celebrar-lo amb
el poble el primer Ple es va reunir
el dia 27 d’abril, al Pavelló Mu-
nicipal de la Plana.

Doncs bé, com a reconeixe-
ment del que va suposar aquest
primer Ajuntament i de la tasca
dels regidors del PSUC, els orga-
nitzadors de la festa del 80è ani-
versari del PSUC van entregar a en
Màrius Díaz, acompanyat de molts
dels que van formar part del seu
equip, una placa commemorativa.

Només en Màrius va interve-
nir per recordar-nos que mai no
hem de renunciar als nostres va-
lors, als nostres principis, al que
va significar i significa el PSUC i,
com moltes vegades li hem sen-
tit dir: “Vaig entrar amb el puny
tancat i vaig sortir amb la ma
oberta”. Hi havia més d’un cen-
tenar de persones, moltes d’elles
d’altres terres catalanes, i a totes
els va semblar un dels millors dis-
cursos d’en Màrius. 

Encara, 39 anys després, a
Badalona hi ha molta gent que
recorda aquell primer govern
del nostre Ajuntament, que va

posar fi a l’especulació urbanís-
tica i va aconseguir recuperar la
platja, obrir més de 26 escoles,
restablir les festes populars, as-
faltar centenars de carrers, re-
cuperar espais verds... i tantes i
tantes coses que van transformar
la nostra ciutat i les nostres vides.

Dirigents del PSUC viu ens
van recordar que van ser milers
de persones les que van com-
prometre la seva feina, la seva lli-
bertat i algunes les seves vides
per mantenir viu el PSUC en
temps de clandestinitat, en la
lluita comuna amb el PCE con-
tra la dictadura feixista del fran-

quisme, per la llibertat i pel so-
cialisme. També van dir que el
PSUC avui és més necessari que
mai perquè la nostra societat
està perdent valors, solidaritat,
sentit de classe i llibertats. I un
augment vergonyós de les desi-
gualtats i la pobresa. També per
la necessària defensa dels drets
nacionals de Catalunya, pel dret
a decidir del poble català. Perquè
“mai renunciarem a l’ideal d’u-
na societat de persones lliures i
iguals”.

I què dir d’Alfonso Navarro?
Als 95 anys continua sent un ex-
emple de compromís i genero-
sitat. Sempre és el primer quan
hi ha qualsevol feina al “partit”,
com era conegut el PSUC abans
per tothom. És una persona pru-
dent, afable i mai no et defrauda.
A vegades massa atrevit. Té una
vitalitat contagiosa que et fa
pensar que no és possible que
tingui 95 anys. Tothom l’aprecia
i el valora. 

El PSUC, en Màrius i en Na-
varro són tot un exemple de co-
herència i compromís amb la
classe treballadora.

Per acabar, no podem deixar
d’assenyalar l’emotiu discurs de
l’alcaldessa de Badalona, Do-
lors Sabater, i tampoc la saluta-
ció del regidor Àlex Mañas. Les
seves paraules, ja tocant les nou
de la nit, van ser molt aplaudides
per tots els assistents, ara ja més
de tres-centes persones.

Continuarem treballant fins
a aconseguir canviar aquesta so-
cietat. Venim de lluny, va dir
algú, i anem més lluny encara. I
tal com va popularitzar el cantant
Raimon: qui perd els seus orí-
gens, perd la seva identitat.  

El PSUC, en Màrius

i en Navarro són tot un

exemple de coherència

i compromís amb la

classe treballadora

per Pedro Jesús Fernández                 

4Estem d’aniversaris

Actualitat a la xarxa

#PresidentaCongrés

@AdaColau: CDC i ERC han posat inte-
ressos partidistes per davant de l’objectiu
comú: aïllar el PP. Digueu-me ingènua,
però no ho entenc.

4Una guerra civil o militar?
per Jordi Lleal 

La terminologia de molts do-
cuments i històries publicades
ens parla de la denominada
guerra civil del 1936-1939.
Però si ens aturem a pensar en
el tema, hom es pregunta...
Qui es va rebel·lar, el 18 de ju-
liol de 1936? Foren les guar-
nicions de l’exèrcit de diverses
regions militars a les quals
varen respondre guarnicions
de l’exèrcit republicà, “roig”
des de la banda insurrecte i als
del mateix bàndol com a “na-
cionals”. Per això, el terme
civil quadra ben poc amb la re-
alitat. Això sí, a un costat i a
l’altre es constituïren bandes
d’incontrolats, més o menys
consentides, per fer mal al
contrari. 

Ja han passat 80 anys i hi
ha prou perspectiva històrica
per posar les coses al seu lloc.
Hi ha relats dels fets que hi po-
sen una capa de boira per so-
bre, com si no hagués passat

res. D’altres l’anomenen guer-
ra “incivil”, que és una altra for-
ma de dir-ho, altres “glorioso
alzamiento nacional” (una mica
d’amagatotis, avui dia encara
ho diuen així). 

El que és greu és que en-
cara avui s’estigui parlant de
retirar els símbols franquistes,
del Valle de los Caidos, de la
Fundació Francisco Franco
amb tots els documents se-
grestats per la família del dic-
tador, dels “papers de Sala-
manca”, de l’exhumació de ca-
dàvers de les cunetes, del judici
als assassins i torturadors que
campen tan tranquils i de tants
i tants conflictes que s’han
tancat en fals. La guerra va du-
rar tres anys, l’escarni, la igno-
mínia i el menyspreu fa 77
anys que dura, fins quan? Amb
l’actual marasme polític es-
panyol, de dretes prepotents i
esquerres submises, durarà
anys i panys. Allà ells!      

Un diari participatiu

#PokémonGO

@TaboadaLucia: Rajoy quita a Celia 
Villalobos de la Mesa del Congreso
justo en pleno auge de Pokémon. No
puede ser casualidad.

@jordipueyo: La millor manera que
aquests atemptats facin créixer l’extrema
dreta és que els de sempre culpin 
Occident i exculpin els autors. #Niça.

#TotsAmbNiça
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Un diari obert

Un psicòleg de presons afirma: “És molt
difícil la feina amb els pedòfils. És una pa-
rafília que podem analitzar i, si tenim
molta sort i comptem amb l'ajuda del
pres, ajudem a establir paràmetres de
conducta que miren de minimitzar la re-
incidència quan surt al carrer. Però un
pedòfil lliure és un perill públic. Fins i tot
aquells casos que accedeixen a seguir un
tractament químic voluntari.”

No és casualitat que aquest profes-
sional vulgui mantenir l'anonimat per-
què la seva afirmació entra en contra-
dicció amb la suposada funció última de
l'empresonament, la reinserció social, i
perquè implica que el sistema judicial im-
posa penes que tanquen un expedient
però deixen una causa oberta.

I cada vegada que assistim a un nou
judici de pedofília sentim l'amargor
d'història repetida i de solució per des-
cobrir. Però assistim, sobretot, a la in-
defensió reiterada de la víctima.

Fa dies hem pogut veure el somriu-
re beatífic de Pere Barceló, l'excapellà de
la població mallorquina de Can Picafort
condemnat per pedòfil. Somreia, potser,
perquè gràcies al pacte amb el ministe-
ri fiscal ha vist reduïda la petició de pena
de 42 a 6 anys de presó.

A la darrera jornada del judici, Bar-
celó es va mostrar penedit, que diríem
que és el mínim, i s'ha permès afirmar,
parlant de la víctima, que mai no li ha tin-

gut cap ràbia i que li desitja el millor a ella
i a la seva família. L'excapellà -condició
aconseguida en ser expulsat de l'Esglé-
sia-, va reconèixer que les violacions van
començar quan la nena tenia deu anys.

La víctima va declarar durant el ju-
dici protegida per una mampara i potser
el més dolorós de la seva exposició és com
una nena de dotze anys va arribar a ne-
gar els fets davant de la policia per ex-
culpar l'agressor. Aquella nena, que avui
té 28 anys, estava convençuda que no la
creuria ningú. Ni tan sols els seus pares.

Els experts haurien d'explicar quines
solucions poden imaginar per mantenir
els pedòfils allunyats dels més petits, però
el conjunt de la societat -des de les fa-
mílies fins als tribunals, passant per
l'escola- hauria de garantir un sistema
immediat de protecció i hauria de ga-
rantir, sobretot, un ambient social de con-
fiança, identificació i reconeixement del
patiment de les persones més petites, per
tallar de soca-rel una tortura d'aquestes
característiques.

I sobre Pere Barceló, i els peres bar-
celó d'arreu, em sento incapaç d'emetre
un judici racional sobre allò que li cal i
mereix. Sí que em sembla que 6 anys a
la presó, en el millor dels casos, és una
pena que costa d'encaixar amb una sen-
tència que parla d'un “delicte continuat
d'agressió sexual amb penetració bucal
i accés carnal a una menor de 12 anys”.

4El pedòfil i la rifa dels anys
per Francesc de Dalmases

4Badalona és capaç
per Alfredo Amestoy i Anna Pérez, portaveus de Guanyem BDN en Comú

Des de Guanyem Badalona en Comú vo-
lem matisar la carta que el passat 13 de
juliol de 2016 va publicar en aquest
setmanari la senyora Mari Carmen Lo-
zano, assessora del Grup Municipal del
PSC a l’Ajuntament de Badalona, amb el
títol ‘Badalona incapaç’. 

Aquell escrit, sense esmentar-ho,
feia referència a la decisió presa per la
nostra formació, i traslladada al govern
municipal de la nostra ciutat (que li-
derem conjuntament amb ERC-Avan-
cem MES i ICV-EUiA), referent a cer-
car alternatives a l’operació impulsada
per l’anterior govern del PP, que lliga
la construcció d’un nou edifici per a les
instal·lacions de la Fundació Badalona
Capaç a la implantació de dos nous
‘Mercadona’ a la ciutat. La fundació vet-
lla pel treball ocupacional i productiu
del col·lectiu de persones amb diversi-
tat funcional.

La decisió presa per Guanyem va
molt més enllà de la simplificació que la
senyora Lozano exposa. Es tracta d’un as-
sumpte de ciutat, i cal dir-ho tot. En les
darreres setmanes, la decisió de la nos-
tra assemblea ha fet aflorar amb força un
debat de ciutat que l’anterior govern mu-
nicipal de Garcia Albiol (PP) va preten-
dre tancar en fals per la via estrictament
institucional, al final del seu mandat.

El debat gira al voltant de la im-
plantació de dos nous Mercadona (a Ba-
dalona els darrers 4 anys ja se n’han cons-
truït 5), que requeririen la intervenció del
Ple municipal per requalificar una part
dels terrenys del barri de la Morera, al
mig del Turó de l’Enric. La presència de
moviments populars que s’han mostrat
contraris al projecte amb arguments
fonamentats (defensa del territori i mo-
del comercial de ciutat) ha reobert el de-
bat. Sense requalificació, la instal·lació és
impossible. I aquí és on Mercadona, amb
la col·laboració del govern del PP del
mandat anterior, va oferir un llaminer ca-

pital privat per rentar-se la cara cons-
truint un nou centre on la fundació ba-
dalonina dugui a terme la seva tasca de
servei públic bàsic.

El model de ciutat que defensem ha
de posar al centre la qualitat de vida de
les persones, i especialment la dels
col·lectius més vulnerables, històrica-
ment menystinguts. Per fer-ho, cal la im-
plicació real del sector públic per rever-
tir la tendència a dependre d’inversió pri-
vada, que cerca únicament el seu propi
benefici, i no pas incidir positivament en
un model de ciutat més humà, cohesio-
nat i integrat.  

A la nostra assemblea ens vam em-
plaçar a implicar-nos, des del carrer i el
govern municipal, per trobar una solu-
ció que eviti una sortida lligada al capi-
tal privat que perjudica béns naturals, so-
cials i humans de la ciutat. Tenim entre
mans un assumpte de ciutat, el desenllaç
del qual marcarà el compromís per aca-
bar amb polítiques caduques, sent valents
i coherents en benefici de la majoria de
les persones i de la recuperació del sòl per
a ús públic. Emplacem des d’aquí el par-
tit de la senyora Lozano (PSC) a aban-
donar la indiferència i sumar-se en la cer-
ca de sortides alternatives al projecte. Cal
recordar que el PSC es va abstenir en l’a-
provació inicial d’aquest projecte (abril
2015) i ara exigeix que es porti l’aprovació
provisional al Ple, davant la qual ja
anunciat que s’hi abstindria de nou.

Al contrari del que insinuava la car-
ta de la senyora Lozano, doncs, des de
Guanyem no demanem al govern de Ba-
dalona que digui “no” a un necessari nou
edifici per a la Fundació Badalona Capaç,
sinó que cerqui una resposta que passi
pel reconeixement de servei públic que
fa aquesta entitat i no per la construcció
de més grans superfícies alimentàries a
la nostra ciutat. I encara menys si això
implica la destrucció de zones d’interès
ambiental, tan castigades a Badalona.

#C-31Badalona

@JoseLuisSAB: Increïble. El Govern de la
Generalitat de Convergència i ERC no in-
clou pantalles sonoreductores a les obres
de millora de la C31.

#ViscaElRock

@ThreepwoodJack: Hasta aquí mi
Rock Fest 2016. He disfrutado al máx-
imo y he podido coincidir con gente
fabulosa. Hasta el año que viene. 

#Homenatge

@polcarrion: Des d'@SAB_ERC im-
pulsem que Sant Adrià dediqui un carrer
a Muriel Casals per la seva contribució
política i cultural.

Opinió en 140 caràcters
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Tusgsal i Ensenyament firmen
un conveni sobre l’FP dual

ACORD4El Departament d’En-
senyament i Tusgsal van signar el
passat divendres dia 15 dos con-
venis de col·laboració per pro-
moure la Formació Professional
(FP) dual en el sector del transport
i manteniment de vehicles.

L’objectiu d’aquest acord és
aconseguir una millora en la
qualificació professional dels es-
tudiants d’aquest sector. El pac-
te permetrà que els cicles de
grau mitjà de carrosseria i elec-
tromecànica de vehicles i el de
grau superior d’automoció a
l’Institut Pompeu Fabra de Ba-

dalona es puguin cursar en rè-
gim d’alternança simple o dual.
Així doncs, els alumnes d’a-
quests cursos faran estades a
Tusgsal, amb un contracte la-
boral, perquè tinguin l’oportu-
nitat de compaginar els seus es-
tudis amb una feina. 

L’acord també tindrà inci-
dència en relació amb la forma-
ció del personal de Tusgsal i, al
mateix temps, contempla que
Ensenyament promogui una
oferta de formació professional
per a determinats col·lectius es-
pecials que l’empresa proposi. 

450 persones a les sessions
del PAM i els pressupostos

PARTICIPACIÓ4Les sessions par-
ticipatives per debatre el Pla  d’Ac-
tuació Municipal (PAM) i els
pressupostos celebrades durant la
primera quinzena de juliol han
comptat amb la participació de
més de 450 persones, segons ha
explicat l’Ajuntament.

A banda de la participació que
han pogut fer els veïns a través
d’internet, les propostes de cada
districte també s’han debatut en
les sessions participatives. Algu-

nes de les que han rebut més su-
port han estat la recuperació del
Centre Cívic El Carme, al barri de
Casagemes; la rehabilitació de la
masia de Ca l’Andal, a Bufalà; o la
renovació i la construcció d’un es-
pai cultural, lúdic i social a la pla-
ça Trafalga, al barri de Llefià.

A partir d’ara l’Ajuntament fil-
trarà totes les propostes en funció
de diferents criteris i al novembre
els veïns votaran per escollir qui-
nes opcions tiren endavant.

Drets | El consistori, al costat de Barcelona en el cas del CIE
Les tres forces que integren el govern de la ciutat han anunciat que en el pròxim Ple

municipal del dia 26 presentaran una moció conjunta per donar suport al procedi-
ment administratiu obert per l’Ajuntament de Barcelona que té com a objectiu acon-
seguir el tancament del Centre d’Internament d’Estrangers (CIE) de la Zona Franca.   

El govern municipal assegura
que encara no ha decidit si tan-
carà o mantindrà oberta la co-
missaria de la Guàrdia Urbana a
Sant Roc. Després que l’Agència
Catalana de Notícies (ACN) re-
collís l’anunci de l’alcaldessa,
Dolors Sabater, de clausurar les
dependències policials, fonts
municipals ho matisen i asse-
guren que la decisió encara no
està presa.

Segons les mateixes fonts
municipals, el consistori està es-
perant les conclusions de diver-
sos informes fets per la Guàrdia
Urbana, que avaluen el funcio-
nament de la comissaria –ins-
tal·lada al barri des del 2012,
durant el govern de Xavier Gar-
cia Albiol– i que encara no se sap
quan s’enllestiran. 

Precisament, el PP s’oposa
al desmantellament de l’oficina
policial i demana al consistori que
la reforci. “El tancament d’a-
quest punt d’atenció agreujaria la
situació al barri”, argumenta el re-
gidor popular Miguel Jurado.

ELS SINDICATS, PEL TANCAMENT
Per la seva banda, els sindicats de
la Guàrdia Urbana demanen el
tancament de la comissaria. A

més, tot i assegurar que la deci-
sió no està presa, l’Ajuntament
considera que no compleix les
condicions per les quals es va cre-
ar el 2012. “Volem garantir la con-
vivència a Sant Roc i sembla que
la comissaria no va en aquest sen-
tit”, apunten fonts municipals.

Tot i això, el govern munici-
pal assegura que la comissaria no
tancarà mentre no hi hagi un pla
de seguretat alternatiu al barri.

Els sindicats policials han demanat reiteradament la clausura. Foto: @SFPBadalona

L’Ajuntament encara no té decidit
si tanca la comissaria de Sant Roc
» Fonts municipals desmenteixen que Sabater ho afirmés a l’ACN

» El consistori creu, això sí, que la comissaria no ha complert els objectius

Badalona aconsegueix 
que s’abaixi el preu de l’aigua
SERVEIS4Les al·legacions pre-
sentades pels Ajuntaments de
Badalona i Cerdanyola del Vallès
han servit perquè finalment els
ciutadans de l’àrea metropolita-
na de Barcelona paguin un 2,4%
menys pel subministrament d’ai-
gua aquest 2016.

Les al·legacions dels dos con-
sistoris, i també de Barcelona,
han estat acceptades parcial-
ment per l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB), després que
l’empresa Aigües de Barcelona
proposés un augment de l’1,68%
en la tarifa. Aigües de Barcelona
és una empresa metropolitana
controlada un 70% per Agbar, un
15% per Criteria -societat d’in-
versions de La Caixa- i un 15% per
l’AMB.  En aquest sentit, després
de les al·legacions presentades
pels Ajuntaments, l’AMB també
ha acceptat estudiar que el preu
de l'aigua deixi de ser fixat per l'o-
perador, com passa actualment,
i esdevingui una taxa, que s’a-
provaria a través d’una orde-
nança municipal o metropolita-
na. “L’aigua no pot estar subjec-

te a la lògica del mercat i al be-
nefici privat”, ha afirmat el regi-
dor de l’Àmbit Badalona Demo-
cràtica, José Téllez. De fet, l’A-
juntament té com a objectiu a
llarg termini que el servei d’aigua
es municipalitzi. I és que el govern
municipal s’aferra a la sentència
del Tribunal Superior de Justícia
de Catalunya (TSJC), que va
anul·lar la concessió de la gestió
de l’aigua a Aigües de Barcelona,
en considerar injustificat que
s’adjudiqués sense un concurs
públic. Una sentència que l’em-
presa ha recorregut.

“STOP WC”
D’altra banda, l’Ajuntament ha
presentat la campanya STOP
WC: El vàter no és una pape-
rera. El consistori vol sensibi-
litzar la població sobre les con-
seqüències de llençar tovallole-
tes al lavabo, ja que provoquen
embussos als sistemes de sane-
jament i problemes a les depu-
radores. L’Ajuntament també
ha demanat col·laboració de les
empreses fabricants.

Andreu Merino
BADALONA
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Els CAP gestionats per BSA 
no cobraran algunes vacunes
SANITAT4Els Centres d’Atenció
Primària (CAP) que gestiona
Badalona Serveis Assistencials
(BSA) deixaran de cobrar als
seus usuaris l’administració de
les vacunes no incloses en el ca-
lendari de vacunacions siste-
màtiques.

Fins ara els usuaris havien de
pagar 10 euros per a l’adminis-
tració d’aquestes vacunes. Amb
la decisió del consell d’admi-

nistració de BSA, tres vacunes
(rotavirus i meningococ B en in-
fants i virus del papil·loma en
adults i nens -la vacunació de les
nenes està inclosa dins el ca-
lendari-) passen a ser gratuïtes.

La mesura beneficiarà els
usuaris dels centres Martí i Ju-
lià, Progrés-Raval, Apenins-
Montigalà, Nova Lloreda i Mo-
rera-Pomar, que són els que
BSA gestiona a la ciutat.

Europa reconeix la ciutat com 
a referent en envelliment actiu
GUARDÓ4La Comissió Euro-
pea (CE) ha reconegut Badalo-
na com un lloc de referència en
matèria d’innovació en enve-
lliment actiu i saludable. El ‘Re-
ference Sites’ és un reconeixe-
ment que promou la CE i que té
com a objectiu premiar ciutats
que milloren la vida i la salut de
la gent gran. 

Tal com va explicar ahir el
govern durant una roda de
premsa,  Badalona Serveis As-
sistencials va ser l’encarrega-
da d’impulsar la candidatura
de la ciutat per a l’obtenció d’a-
questa distinció, que també
l’han rebut 73 regions o ciutats
més d’Europa.  

Badalona ha obtingut una
valoració de dues estrelles sobre
una puntuació màxima de qua-
tre. L’acte de lliurament d’a-
quests reconeixements es durà
a terme el desembre a Brus-
sel·les en el marc de la segona
Cimera Europea sobre Envelli-
ment Actiu i Saludable.

Durant la roda de premsa,
l’alcaldessa Dolors Sabater va
afirmar ahir que “fites com
aquesta ens permeten projectar
Badalona en positiu, com una
ciutat de valors i de drets”, al
mateix temps que va reivindicar
“la unió entre administracions,
en aquest cas Ajuntament de Ba-
dalona, BSA i IMPO”.

El Departament de Territori i
Sostenibilitat va treure a licitació
dilluns el projecte constructiu de
les obres de millora del tram de la
C-31 de 7,2 quilòmetres que pas-
sa per Badalona. La notícia és el
pas previ perquè es puguin licitar
les obres que han de permetre mi-
llorar la seguretat viària d’aquest
tram i reduir l’impacte acústic
d’aquesta via al seu pas per la ciu-
tat. Des de la Generalitat han as-
segurat que està previst que el pro-
jecte constructiu estigui redactat
al llarg del 2017 i que les obres co-
mençarien posteriorment.

La licitació del projecte és una
bona notícia per a la ciutat, ja que
la reforma d’aquesta autopista és
un dels eixos centrals de l’agenda
política de Badalona. La futura ac-
tuació en aquesta via permetrà re-
asfaltar tot aquest tram, que co-
mença a Sant Adrià de Besòs i aca-
ba a Montgat. El nou paviment
serà de tipus fonoreductor, cosa
que permetrà disminuir l’impac-
te acústic que provoquen els ve-
hicles. Ara bé, per ara no s’hi
col·locaran pantalles per absorbir
el soroll. També es faran millores

complementàries de drenatge,
senyalització i seguretat viària.  

Sigfrido Ramos, president de
la Federació d’Associacions de
Veïns (Favbdn) –l’entitat forma
part de la taula de seguiment cre-
ada fa gairebé dos mesos on
també hi ha l’Ajuntament i la Ge-
neralitat– afirma  que la licitació
“és una bona notícia que arriba
després del treball fet durant
molt de temps”. Ramos afegeix
que “és una manera de començar
bé el treball que ha de fer la
taula” i celebra que “s’aconse-
gueixi reduir el soroll que pro-
voca la via”. “Ara fa falta acon-
seguir la instal·lació d’un radar
per tram”, conclou Ramos.

Qui també celebra l’anunci de
la licitació és el regidor d’Urba-
nisme, Oriol Lladó, que considera
que les futures obres permetran

“una millora en el soroll, en la se-
guretat i també en la fluïdesa de
la via”. Lladó remarca que la li-
citació del projecte constructiu
s’emmarca en les actuacions
“que cal fer a la via mentre  es de-
bat el pla a llarg termini, a uns 10
o 15 anys vista, que  ha de per-
metre que la C-31 passi de ser
una via ràpida a una urbana”.  

Per últim, el regidor de CiU i se-
cretari de Territori i Sostenibilitat,
Ferran Falcó, ha mostrat la seva sa-
tisfacció per l’anunci perquè “per-
metrà millorar la seguretat vial i
disminuir l’impacte acústic de la via
al seu pas per Badalona”. Falcó
també remarca que es “té planifi-
cada la redacció d’un estudi de mo-
bilitat per analitzar millores de tra-
çat i gestió viària i l’anàlisi a l’ex-
posició al soroll que provoca la C-
31 en els habitatges propers”.

Part del tram de la C-31 al seu pas per Badalona. Foto: Google Earth

Pas endavant per a la millora de
la C-31 al seu pas per Badalona

Redacció
BADALONA
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Front comú per defensar
dues línies de secundària

ENSENYAMENT4L’Ajuntament
va exigir ahir al departament
d’Ensenyament de la Generali-
tat que no es faci enrere i obri el
pròxim curs escolar dues noves
línies de secundària a la ciutat,
una a l’Institut Puig Castellar i
una altra a La Bastida, tal com
estava previst. 

La setmana passada, el de-
partament va comunicar al con-
sistori la decisió de no obrir
aquestes dues línies i el govern
municipal s’ha oposat frontal-
ment a la decisió. Una oposició
per la qual l’executiu de Parlon
compta amb el suport de la res-
ta de grups municipals i de la co-
munitat educativa, tal com va
quedar palès en el Consell Es-
colar Municipal celebrat dilluns.

L’Ajuntament assegura que
la decisió s’ha pres sense con-
sultar la taula mixta de planifi-
cació ni el consistori i considera
que les dades de les quals dis-
posa la Generalitat per prendre-
la no són correctes i no es co-
rresponen amb les xifres de les

quals disposa el consistori. En
aquest sentit, el govern munici-
pal argument que si no s’obren
aquestes dues noves línies, els
centres de secundària només es
quedaran amb 24 vacants, que
segons el consistori seran insu-
ficients per fer front a les de-
mandes d’escolarització fora de
termini que històricament té la
ciutat.

Per exemple, a l’inici del curs
passat, es van rebre un total de
81 sol·licituds d’inscripció fora de
termini, segons les dades de l’A-
juntament.

D’altra banda, la no obertu-
ra d’aquestes línies suposaria
un augment de la ràtio d’alum-
nes per aula. Una mesura a la
qual s’hi oposa frontalment la co-
munitat educativa. “Les dades
demogràfiques demostren que
Santa Coloma ha de tenir més
oferta de línies de secundària du-
rant els pròxims anys”, defensa
la presidenta de la Federació
d’Associacions de Mares i Pares,
África Vilar.

La PAH alerta d’un augment
de lloguers fraudulents

HABITATGE4La Plataforma
d’Afectats per la Hipoteca
(PAH) de Santa Coloma asse-
gura que la ciutat viu un repunt
de casos de lloguers fraudu-
lents. Concretament, segons
denuncia la plataforma, diver-
ses famílies són estafades per
persones que en realitat no són
propietàries de l’immoble que
lloguen o, en cas de ser-ho, no
informen els llogaters de les
càrregues que té l’habitatge.

Per exemple, avui al matí hi
ha previst un desnonament al
carrer Monturiol d’una famí-
lia de set membres. La PAH i
l’Ajuntament han demanat el
seu ajornament pe al setembre
i ara esperen que el jutge ho
accepti. Segons explica la pla-
taforma, la família va llogar el
pis a un propietari que no els
va informar que l’immoble ja
estava en procés d’execució
hipotecària.

El parc de Can Zam es va conver-
tir el passat cap de setmana en la
indiscutible capital del rock amb
la celebració de la tercera edició del
Festival Rock Fest, que al llarg dels
seus tres dies va aconseguir que
més de 60.000 -5.000 més que
l’any passat- amants del rock es
reunissin a la ciutat.

Enguany el festival presentava
un cartell de luxe, amb Iron Mai-
den al capdavant. La banda brità-
nica de heavy metal, considerada
una de les més importants de tots
els temps, va fer dissabte, el segon
dia del festival, una demostració de
força i talent al damunt de l’esce-
nari per presentar el seu nou disc,
‘The Book of Souls’.

Alguns dels altres concerts
més destacats al llarg dels tres dies
de festival van ser els que van pro-

tagonitzar King Diamond o Slayer.
King Diamond, el pseudònim del
músic danès Kim Bendix Petersen,
va mostrar en tot moment el seu
costat més enèrgic, mentre que
Slayer van tornar a demostrar
que són la banda número 1 del
trashmundial.

L’ÚS DE CAN ZAM
La celebració de la tercera edició
del Rock Fest també ha servit per

tornar a posar damunt la taula la
situació del parc de Can Zam i l’ús
que se li dóna. Uns dies abans de
l’inici del festival, la Plataforma en
Defensa de la Serra Marina i
Can Zam va denunciar a aques-
ta publicació que la celebració
d’aquest esdeveniment  impedeix
el desenvolupament de la sego-
na fase del parc, que hauria de
convertir l’actual zona verda en
un gran pulmó verd.

El tercer Rock Fest ha estat tot un èxit. Foto: Sergi Ramos (Rock Fest)

El tercer Rock Fest reuneix
60.000 persones a Can Zam
» El festival es consolida i situa Santa Coloma al mapa del rock

» Iron Maiden, els indiscutibles caps de cartell, van fer vibrar el públic

L’Escola de Restauració tindrà
nova seu el març de l’any que ve
OBRES4L’Escola de Restaura-
ció (ERESC) estrenarà la seva
nova seu al voltant del mes de
març de l’any que ve. Les obres
del nou espai, que s’està cons-
truint al pavelló Canigó del Re-
cinte de Torreribera, van co-
mençar el passat 1 de juliol.

Precisament, dilluns l’alcal-
dessa de la ciutat, Núria Parlon,
i la presidenta de la Diputació de
Barcelona, Mercè Conesa, van
fer una visita oficial a les obres.
Està previst que els treballs,
que tenen un pressupost de gai-
rebé un milió d’euros, durin
uns nou mesos. La nova seu farà

més de mil metres quadrats,
mentre que l’actual en fa menys
de la meitat. Tindrà una capa-
citat d’acollida de 120 alumnes
de forma simultània i de 240
com a capacitat màxima. 

La nova seu de l’ERESC tin-
drà dues cuines, una de for-
mativa i una altra reservada per
a demostracions, dues sales
per a la formació en especiali-
tats de restaurant i dues més
per a especialitats de bar i ca-
feteria. L’escola continuarà ofe-
rint cursos de formació ocupa-
cional i per a professionals,
aficionats i de sommelieria.

Parc Fluvial del Besòs | Ampliació de l’horari d’estiu
Des del passat divendres dia 15 el Parc Fluvial del Besòs ha ampliat el seu horari d’obertura

d’estiu, que ara és de les vuit del matí a les nou del vespre. Aquest horari, que permet als
usuaris del parc guanyar dues hores al matí -fins dijous passat obria a les 10- es mantindrà

fins al 20 de setembre després que la Diputació hi hagi accedit a petició de l’Ajuntament.  

Redacció
SANTA COLOMA
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Continua el serial amb els te-
rrenys de les antigues carpes Ma-
rina Besòs que van acollir, entre al-
tres, la discoteca Atlàntida. Inno-
vaciones Calem, adjudicatària
dels terrenys des del 18 d’abril de
2013, va entregar el 30 de juny les
claus de les instal·lacions al Con-
sell Comarcal del Barcelonès, que
n’és el titular. L’entrega de claus es
produeix un any i mig abans que
acabi l’adjudicació, prevista fins al
31 de desembre de 2017.

Per la seva banda, el Consell
Comarcal interpreta l’entrega de
claus com una renúncia d’Inno-
vaciones Calem a la concessió
dels terrenys i instal·lacions, així
com a la possibilitat de desenvo-
lupar-hi les activitats lúdiques i re-
creatives que li corresponien. La
qüestió es va abordar al Ple d’ahir

del consell i l’ens comarcal asse-
gura que el futur dels terrenys s’a-
cordarà conjuntament amb l’A-
juntament de Sant Adrià, a través
d’una comissió de seguiment mix-
ta. I és que, segons el consell, la
concessió a l’empresa es va fer a
través d’un conveni amb el con-
sistori. 

Innovaciones Calem és una so-
cietat impulsada per l’empresari
Marín Ferrer, detingut el 5 de ju-
liol -i posteriorment deixat en lli-
bertat amb càrrecs- en el marc d’u-
na operació de presumpte blan-

queig de capitals i frau a Hisenda.
Ara caldrà veure si el Consell Co-
marcal i l’Ajuntament exigeixen al-
guna compensació econòmica a
Ferrer, ja que els terrenys estan
molt deteriorats després de dos
anys d’abandó.

D’altra banda, la societat Ma-
rina Entertainment ja va presen-
tar una querella perquè el Consell
Comarcal obligués Innovaciones
Calem a pagar-li la compensació
estipulada per les inversions fetes
abans del 2013 a les instal·la-
cions i terrenys de Marina Besòs.

Els terrenys van deixar de funcionar com a zona d’oci el 2014. Foto: Arxiu

Els terrenys de l’Atlàntida
es queden sense adjudicatari
» Innovaciones Calem, impulsada per Martín Ferrer, entrega 
les claus dels terrenys de Marina Besòs al Consell Comarcal

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

ERC vol que es dediqui 
un carrer a Muriel Casals

HOMENATGE4Esquerra Repu-
blicana ha fet els primers passos
perquè la ciutat recordi per sem-
pre la figura de Muriel Casals, di-
putada de Junts pel Sí amb una
trajectòria d’activista molt amplia,
que va morir víctima d’un acci-
dent el passat mes de febrer. 

De fet, els republicans van
presentar divendres un escrit a la
comissió local del nomenclàtor
demanant que es dediqui un “es-
pai rellevant” de la ciutat a la me-
mòria de Casals. “El nomenclàtor
ha de ser un reflex de la ciutat”, ex-
plica a Línia NordRubèn Arenas,
portaveu d’ERC, que assegura
que el perfil de Casals “encaixa
perfectament amb el d’una ciutat
obrera com Sant Adrià”. De fet,
Arenas posa èmfasi no només en
la darrera etapa política de Casals,

molt vinculada al procés sobira-
nista, sinó en la seva trajectòria
global. “La Muriel va estar impli-
cada en la lluita antifranquista i en
la normalització del català”, ar-
gumenta Arenas per dir que Ca-
sals “mereix un carrer o una pla-
ça a una ciutat com Sant Adrià”. 

Per la seva banda, el repre-
sentant d’ERC a la comissió del
nomenclàtor, Antoni Vélez, afe-
geix que l’exdiputada de Junts pel
Sí “és un referent en la lluita del
lideratge femení”. 

Aquesta proposta haurà de
ser debatuda en la pròxima reu-
nió de la citada comissió, la qual
es convocarà un cop es faci un in-
forme sobre la idoneïtat de la pro-
posta. Un cop que la comissió hi
doni el seu vistiplau, la demanda
haurà de passar pel Ple. 

MÚSICA4La tercera edició del
Barcelona Beach Festival va ser
tot un èxit de participació. La
platja del Fòrum i el parc de la
Pau de Sant Adrià es van omplir
dissabte d’amants de la música
electrònica que van guadir de les
actuacions dels millors discjò-
queis del moment, com ara Da-
vid Guetta, Brian Cross, Axwell
Ingrosso, Martin Garrix o Nicky
Romero, entre altres. 

Quique Tejada, presentador
d’Europa Baila, va fer de mestre

de cerimònies de la trobada i va
donar pas a Brian Cross, que es
va entregar al seu públic en una
actuació que va exitar els milers
d’assistents.  De fet, Cross va pu-
jar damunt la cabina amb el seu
fill a collivet davant d’un públic
enfervoritzat. 

Però encara quedaven els
plats forts de la jornada. A les 10
de la nit era el torn de David
Guetta, que va protagonitzar un
gran espectacle musical.

El van seguir els Dj Alesso,

Garrix, Ingrosso i Hardwell, que
conjuntament amb Guetta són
els millors pagats del món.

D’aquesta manera, el BBFes-
tival es consolida com un dels
millors espectacles de música
electrònica de l’Estat i, de retruc,
ajudarà a projectar la imatge de
la ciutat, tal com va destacar la
regidora de Turisme, Ruth Soto.  

Un èxit que promet reeditar-
se l’any que ve, ja que l’organit-
zació ja ha venut 3.000 entrades
per a la nova edició del festival. 

Cooperació | El consistori donarà 12.000 euros a Proactiva Open Arms
L’Ajuntament ha aprovat una aportació de 12.000 euros al projecte de Proactiva Open Arms, a través 

del Fons Català de Cooperació. Aquests diners serviran per adaptar l’embarcació d’aquesta ONG (Astral) 
que ajuda a salvar vides de milers de refugiats que creuen l’Egeu fugint de la guerra. La nau renovada –que

tindrà la base a Malta– permetrà a l’organització seguir salvant vides a la zona de Lampedusa, Malta i Líbia. 

Muriel Casals va morir víctima d’un accident el febrer passat. Foto: Arxiu

El Beach Festival es consolida

Actuació de David Guetta. Foto: BBF
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Crida de voluntaris per al
desembarcament del 1705

HISTÒRIA4Montgat es prepara
per celebrar una nova recreació
del desembarcament que les
tropes austriacistes van prota-
gonitzar l’any 1705 a les platges
del municipi en el marc de la
Guerra de Successió.

En aquesta línia, l’Ajunta-
ment ha fet una crida per buscar
voluntaris que participin en l’es-
deveniment com a figurants.
Enguany és el tercer any que se
celebra aquesta recreació histò-
rica que recorda l’arribada dels
austriacistes que, més tard, van
atacar i ocupar Barcelona, fet

que va propiciar que les autori-
tats de la capital catalana es de-
cantessin definitivament pel
bàndol de l’arxiduc Carles. 

Per rememorar aquests fets,
el consistori ha posat a disposi-
ció una adreça electrònica –cul-
turamontgat@montgat.cat– i
un telèfon –934694900– perquè
qui vulgui pugui fer de volunta-
ri en el desembarcament. 

A banda de l’aspecte més
purament històric, la festa ofe-
reix una fira comercial ambien-
tada en aquella època i  concerts
de música en directe. 

Solidaritat | Recepció a l’Ajuntament als infants sahrauís
Els infants procedents del Sàhara que passaran l’estiu a Montgat acollits per famílies

del municipi van visitar ahir al migdia l’Ajuntament. Allà, a la sala de plens, els 
va rebre i donar la benvinguda l’alcaldessa, Rosa Funtané. Els nens i nenes 
viuran les pròximes setmanes al poble gràcies a l’ONG Huellas del Sáhara. 

Montgat escalfa motors per ce-
lebrar les seves Festes de Sant
Jaume a Can Maurici. A partir de
demà, i fins diumenge, el parc
del Tramvia serà l’epicentre de
diverses activitats lúdiques i es-
portives, com ara concerts, ba-
llades i campionats esportius. 

El programa arrencarà demà
divendres a dos quarts de 10 del
vespre al parc del Tramvia amb
el bingo popular i l’exhibició de
Duo Dance. La vetllada clourà a
les 11 de la nit amb música de
disc joqueis i una botifarrada.

L’endemà dissabte serà el
torn dels jocs tradicionals per als
infants, a partir de les 6 de la tar-
da a la plaça Sant Jaume. A dos
quarts de 8 la Cobla de Premià
protagonitzarà la tradicional ba-
llada de sardanes al parc del
Tramvia. El dia finalitzarà a les
11 amb l’actuació d’una orques-
tra que farà ballar els montgatins. 

Diumenge, l’últim dia de la
festa, serà el més farcit d’activi-
tats, les quals començaran a les
11 del matí amb una sessió Dj al
parc del Tramvia. Poc abans
del  migdia serà el torn dels Co-
rrebous, amb el brau de cartró
que perseguirà els participants
pel parc del Tramvia. Seguida-
ment, a la una del migdia, s’ins-

tal·larà un gran tobogan i es farà
la tradicional festa de l’escuma
i la guerra d’aigua. Un cop ben
remullats, caldrà agafar forces
amb la botifarrada. 

Durant la recta final de les
festes, diumenge a la tarda, es
farà un homenatge a la gent
gran de Can Maurici i un so-
par popular. 

Els tradicionals correbous montgatins. Foto: Ajuntament

Tradició i modernitat, de la 
mà a les Festes de Sant Jaume

Redacció
MONTGAT

Teatralització del desembarcament. Foto: Ajuntament
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Tiana

Tiana recapta 1.500 euros
contra l’Esclerosi Múltiple

SOLIDARITAT4Tiana ha recap-
tat, de moment, 1.515 euros per
a la investigació de l’Esclerosi
Múltiple, en el marc de la inicia-
tiva solidària Mulla’t per l’Escle-
rosi Múltiple, celebrada diu-
menge passat a la piscina muni-
cipal.

La xifra recaptada l’any pas-
sat va ser de 1.800 euros i l’A-
juntament espera que es pugui
igualar o superar al llarg de la
temporada d’estiu, ja que a la pis-
cina s’hi continuarà venent ma-
terial de marxandatge de la Fun-
dació Esclerosi Múltiple, orga-
nitzadora de l’esdeveniment.

Inicialment, el bany solidari
s’havia convocat per al 10 de ju-
liol, igual que a moltes altres po-
blacions catalanes. Problemes
tècnics a la piscina municipal,
però, van impedir-ho.

L’ajornament de l’esdeveni-
ment no ha afectat l’afluència
d’usuaris, segons assegura la re-
gidora d’Esports, Núria Blasco,
que considera que els veïns ja es-
tan molt fidelitzats amb aquesta
iniciativa. De fet, diumenge la pis-
cina va registrar un aforament
complet. D’altra banda, els pro-
blemes a la piscina municipal ja
han estat totalment solucionats.

Música | Marés, als jardins Lola Anglada
El grup Marés protagonitzarà avui al vespre el darrer concert de les Nis de Música

als jardins de Lola Anglada. A partir de les deu de la nit, el duo presentarà el seu
projecte Iberian crossroads, un encreuament entre música clàssica, contemporà-

nia, jazz i tradicional, presentant un viatge musical per la Península Ibèrica.

L’Ajuntament destinarà 85.000
euros a la rehabilitació de Can Rie-
ra, l’històric edifici del segle XVIII
que és propietat de l’Ajuntament
des del 2011 i està catalogat com
a equipament cultural. Després
d’haver rehabilitat la coberta i el
mur exterior, la nova dotació eco-
nòmica servirà per canviar la fus-
teria i rehabilitar la façana. Tot i
que inicialment la intenció del
consistori era començar per les
obres interiors, ara la regidora
d’Urbanisme, Núria Blasco, ex-
plica que la voluntat del govern
municipal és fer-ho tot alhora.
“Quan l’estudi de rehabilitació de
la façana estigui acabat, decidi-
rem”, explica en declaracions a
aquesta publicació.

D’altra banda, l’Ajuntament no
té clar quin serà l’ús definitiu de
Can Riera, ni tampoc si la decisió
se sotmetrà a un procés partici-
patiu obert als veïns.Les obres de

Can Riera s’emmarquen dins el
que l’Ajuntament ha qualificat
d’“inversions sostenibles”, un con-
junt d’obres a l’espai públic a les
quals el consistori destinarà
375.000 euros.

Entre altres, durant l’agost es
faran obres de mobilitat i senya-
lització al poble, que costaran
95.000 euros i s’inclouen en el Pla
de Mobilitat que l’Ajuntament
presentarà el 13 de setembre. Du-

rant l’agost també es faran obres
d’asfaltat a diferents carrers del po-
ble que estan deteriorats, per les
quals s’invertiran 135.000 euros.

A més, s’invertiran 20.000
euros per a l’adequació de l’espai
de dalt de la pujada del passeig que
acollirà l’antic tramvia restaurat -
que es presentarà durant la Fes-
ta Major- i es destinaran 40.000
euros a encàrrec per a la realitza-
ció de projectes tècnics.

Can Riera ja ha acollit diverses activitats culturals. Foto: Twitter

Inversió de 85.000 euros 
per rehabilitar Can Riera

Redacció
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L’Associació Mundus està col·la-
borant amb l’Ajuntament per
impulsar la Xarxa de Comerç So-
cial, on hi haurà comerços i em-
preses que vulguin fer servir la
moneda local que va donar
anunciar el consistori fa un any. 

En concret, durant aquest
mes de juliol s’estan fent visites
a diferents establiments de la
ciutat per explicar les caracte-
rístiques de la Xarxa. Qui vulgui
concertar-ne una cal que es posi
en contacte amb el consistori a
l’adreça monedalocal@grame-
net.cat, on també podrà rebre in-
formació sobre el projecte.

D’aquesta manera, les enti-
tats esportives i de comerç, ex-
pliquen des de l’Ajuntament,
seran les primeres que rebran
part de les subvencions en mo-
neda local. Aquestes mateixes
fonts asseguren que els paga-
ments estaran “completament

avalats per l’Ajuntament” i es fa-
ran a través del mòbil. Per altra
banda, els comerços adherits
tindran el suport permanent
d’un equip de professionals per
fer les gestions i informar sobre
qualsevol aspecte en relació amb
la Xarxa de Comerç Social. 

El consistori va anunciar la
seva intenció d’implantar una
moneda digital ara fa un any. De
fet, es va anunciar que es faria un
procés participatiu entre els co-
merciants i la ciutadania per

decidir el nom de la moneda.
L’alcaldessa, Núria Parlon, va as-
segurar aleshores que aquesta
moneda “suposa un estímul per
al comerç i les empreses colo-
menques”, ja que “afavorirà una
circulació més gran de diners a
dins de la ciutat”. 

Parlon va destacar que, amb
aquesta iniciativa, Santa Coloma
seria el primer ajuntament de tot
l’estat que canalitzarà la seva
despesa pública a través de la
Xarxa de Comerç Social. 

Nou impuls de Santa Coloma 
a la Xarxa de Comerç Social

Redacció
SANTA COLOMA

El Mercat de Sant Adrià
organitza tallers infantils

SANT ADRIÀ4El Mercat de Sant
Adrià està celebrant durant
aquest mes de juliol una sèrie de
tallers de treballs manuals. De
moment ja se n’han celebrat
dos, els dies 2 de juliol i dissab-
te passat dia 16. El darrer taller
tindrà lloc el pròxim 30 de juliol. 

L’activitat està adreçada a in-
fants d’entre tres i 12 anys que
vulguin aprendre a fer crea-
cions artístiques i passar una

bona estona mentre els seus
pares fan la compra al mercat o
fins i tot col·laboren a fer art
amb els més petits.  L’activitat
comença a les 11 del matí i s’a-
llarga fins a les dues, i té lloc al
passadís situat davant de la re-
cepció del nou mercat. 

Per tal d’inscriure’s-hi no es
necessita anar-hi abans o re-
servar, ja que es pot fer en el ma-
teix taller de manera gratuïta.

Un comerç  “competitiu” 
per afavorir el turisme

DADES4L’Associació de Grans
Empreses de Distribució (Anged)
ha afirmat que el comerç ha de
tenir un paper “destacat” en el tu-
risme, per tal que aquesta in-
dústria segueixi sent un motor
econòmic i d’ocupació a l’Estat. 

En aquesta línia, Anged ha
destacat que un teixit comercial
“modern, competitiu i flexible”
ajudarà a augmentar les despe-
ses dels turistes que vénen de
l’exterior, que enguany havien

caigut al voltant d’un 7% res-
pecte de l’any passat. Per altra
banda, les previsions indiquen
que aquest any Espanya podria
rebre 74 milions de visitants.

A més, Anged assenyala que
l’ocupació al comerç dels destins
turístics ha augmentat darrera-
ment un 8%. Tot i així, segons
dades d’Anged, dels 50.000 mi-
lions generats pel turisme de
compres a Europa, només un
3% es queda a l’Estat espanyol. 

L’Ajuntament vol donar un estímul al comerç. Foto: Google Maps

Conveni | Acord entre PIMEC i SGAE per la música als locals
La PIMEC i la Societat General d’Autors (SGAE) han signat un conveni de col·laboració que 

estableix les bases sobre les quals la SGAE concedirà autoritzacions no exclusives de música a les
empreses i comerços integrats a PIMEC –a excepció dels del sector hostaler–. Aquest conveni 

estarà vigent de l’1 de gener al 31 de desembre de 2017 i podrà ser prorrogat cada any.
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Esports Badalona | Carla Morera, últim reforç del CE Seagull
Jordi Ferrón ja té totes les armes per tornar a lluitar per l’ascens el curs que ve. Les
gavines van anunciar divendres passat l’arribada de Carla Morera, una de les peces

claus del Cerdanyola FC. L’equip vallesà va perdre la categoria el curs passat i per
tant la migcampista ha decidit provar fortuna després de 10 anys vestida de verd.

El CF Badalona 2016-17 ja està en
marxa. Dilluns va arrencar la pre-
temporada amb la presentació
dels set reforços al municipal de
Montigalà. Aquest curs, però, serà
especial i clau per al futur de l’en-
titat, ja que l’equip l’iniciarà a la
que ha estat casa seva des de juny
del 2014 però l’acabarà al nou es-
tadi, les obres del qual continuen
avançant dia rere dia.

Abans-d’ahir va començar la
pretemporada, amb la primera
sessió d’entrenament a Montiga-
là, mentre que la tarda va ser el
torn per a les revisions mèdi-
ques. Ahir l’equip va fer una altra
sessió a les ordres de Manolo
González i avui està previst que si-
gui el primer dia amb doble cà-
rrega de treball. El tècnic de Fol-
goso do Courel ha preparat una al-
tra jornada doble de feina per

demà, mentre que dissabte la
jornada tornarà a reduir-se a no-
més un entrenament matinal.

L’equip treballa pensant en el
debut en competició oficial (d’a-
quí a 10 dies al municipal dels
Canyars contra el Castelldefels a
la Copa Catalunya). A més, ahir es
va fer públic el calendari de la Se-
gona divisió B. Els escapulats de-
butaran a casa el dia 21 d’agost
contra el Lleida Esportiu.

UNA PLANTILLA REJOVENIDA
Han trigat a arribar, però els re-
forços que González necessitava
ja són aquí. Després que durant
les darreres setmanes el Badalo-
na només fos notícia per l’opera-
ció sortida (Amantini, Vito, Óscar,
Eugeni, Sekou, Morgado o Ca-
rroza, entre d’altres), divendres
passat el club va posar fil a l’agu-
lla i en poc més de 72 hores va
anunciar set reforços.

La joventut és la característi-
ca principal de les incorpora-
cions. Iván Guzmán i Aleix Coch

van ser els primers anuncis. L’ex-
trem badaloní té 25 anys i arriba
de l’Hospi, on el curs passat va ser
un dels referents ofensius. Coch
també arriba procedent del con-
junt riberenc. El central tarrago-
ní té 24 anys i el curs passat ja es
va consolidar com un dels millors
defenses de la categoria.

Divendres mateix es van
anunciar dos fitxatges més. El pri-

mer, el davanter Nils Puchades,
arriba de l’Europa, de Tercera
divisió, però el curs passat va re-
bre el guardó com a millor juga-
dor de la categoria que dóna Ra-
dio Marca. González ja el va en-
trenar a la Monta. L’altra arriba-
da és la del també punta Marcel
Serramitja, format al planter del
Girona i que el curs passat va fer
15 gols a Primera catalana.

El degoteig de cares noves va
continuar dissabte amb l’anunci
de l’arribada del prometedor mit-
japunta Iván Agudo, ex del Vila-
real i de l’Elx. El club també ha
aconseguit la cessió del lateral
Moussa Bandeh (procedent del
Nàstic de Tarragona), mentre
que l’arribada del volant Víctor
García, ex de la Pobla, ha tancat
per ara el capítol d’arribades.

El CF Badalona torna a la feina
» Guzmán, Coch, Pujades, Serramitja, Agudo, Bandeh i García, les set cares noves escapulades
» El primer equip ja treballa en una temporada que ha de ser clau per al futur de l’entitat

Redacció
BADALONA

Les set cares noves que ha anunciat el club es van vestir amb l’escapulada dilluns passat. Foto: CFB
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Cinc medalles d’or com a carta de
presentació. Mireia Belmonte va
cloure diumenge la seva partici-
pació en el campionat d’Espanya
de natació que es va disputar a les
instal·lacions del CN Metropole,
a Las Palmas de Gran Canària.
D’aquesta manera, quan queden
pocs més de dues setmanes per a
l’inici dels Jocs Olímpics, la ba-
dalonina dóna un cop sobre la
taula i confirma que arriba a la cita
en bones condicions.

“No són les millors marques
que puc obtenir, però cada dia que
passa hi estem més a prop”, va ex-
plicar una Belmonte molt satisfeta
amb el seu rendiment, tot i que va
explicar que el treball combinat
que està fent amb la selecció i les
sessions d’entrenament amb el
seu club, l’UCAM Fuensanta, són
esgotadores.

La badalonina va pujar per
primer cop a l’esglaó més alt del
podi el primer dia de competició,

quan va aconseguir la victòria en
la cursa de 800 metres lliures.
Posteriorment va tornar a guan-
yar en 400 estils, 200 papallona
i 1.500 metres lliures.

La darrera de les medalles,
aconseguida diumenge passat en
una cursa vibrant, va ser la dels
400 lliures (amb rècord de la
competició inclòs). Belmonte va
aconseguir fer els vuit llargs en 4
minuts, 5 segons i 57 centèssimes,
superant algunes de les millors
nedadores del moment, com la

seva companya d’equip Melani
Costa o Jèssica Vall, del CN Sant
Andreu.

CALENDARI DEFINIT
Per altra banda, fa uns dies la Fe-
deració espanyola de natació
(RFEN) va publicar el calendari
oficial de les proves dels Jocs. Bel-
monte debutarà el dia 6 de juliol
a la prova de 400 estils. Aquest
serà el primer de sis dies conse-
cutius de proves en la seva sego-
na participació olímpica.

Belmonte ha tornat a obtenir grans resultats. Foto: RFEN

Belmonte es reivindica a
Gran Canària amb cinc ors
» La badalonina presenta la seva candidatura als Jocs 

Olímpics amb una actuació magnífica al campionat d’Espanya

Adéu a un referent: Juanmi
Rando penja el banyador

SANTA COLOMA4Juanmi Ran-
do va poder tenir el comiat que
qualsevol esportista voldria. El
nedador colomenc del CN Sant
Andreu va disputar per últim cop
el campionat d’Espanya amb
28 anys, però va fer valer la
seva veterania i va demostrar
que, com va assegurar fa unes
setmanes en una entrevista a
l’Esportiu, es retira perquè vol,
ja que considera que encara po-
dria allargar la seva carrera. El
colomenc va cloure el campionat
amb dues medalles d’or.

Especialista en les proves
d’esquena, Rando no va fallar i
va classificar-se per a les dues
proves d’aquesta modalitat. La

primera victòria va arribar en la
distància de 100 metres, la seva
distància preferida. El colomenc
va aturar el cronòmetre en 55
minuts i 36 segons.

Però Rando no es va confor-
mar amb aquesta medalla i va
voler acomiadar-se amb un nou
metall, en aquest cas en la dis-
tància de 50 metres. El nedador
va ser el més ràpid de la prova
amb un temps de 25 minuts i 46
segons.

Un cop va acabar la competi-
ció, Rando, visiblement emocio-
nat, va donar les gràcies i va aco-
miadar-se dels que durant anys
han estat els seus companys d’e-
quip i de la selecció espanyola.

SANTA COLOMA4Gairebé no
ha pogut païr la victòria in ex-
tremis que va aconseguir al cam-
pionat d’Europa a Amsterdam,
però Ilias Fifa només mira cap
endavant.

La setmana passada va com-
plir amb els compromisos pro-
tocol·laris amb l’Ajuntament i
amb el seu equip, el Barça, però
aquest descans va durar poc,
perquè l’atleta colomenc conti-
nua immers en el seu particular
calendari frenètic estival i aquest
cap de setmana lluitarà per re-
petir la victòria que va aconse-

guir als Països Baixos al 96è
campionat d’Espanya d’Atletis-
me. Les pistes del Complex Es-
portiu Las Mestas, a Gijón, seran
l’escenari de la trobada dels mi-
llors especialistes a l’aire lliure i
Fifa aparcarà per uns dies les
sessions preparatòries que està
duent a terme a les muntanyes
de Sierra Nevada per tornar a
comprovar les seves sensacions
en competició sobre el tartà
d’Astúries.

L’atleta, que ja partia com a
favorit en el campionat conti-
nental, serà un dels clars candi-

dats a la victòria en aquesta mo-
dalitat de fons, juntament amb
altres especialistes com el pala-
mosí Adel Mechaal (subcampió
d’Europa) o el madrileny Carlos
Mayo. El rècord estatal dels
5.000 metres no baixa dels 12
minuts, 57 segons i 25 centèsi-
mes d’ençà que Alemayehu Be-
zabeh ho aconseguís a Oslo l’any
fa gairebé sis anys.

El campionat estatal, però,
també servirà com a banc de
proves per al gran repte de l’any
(i de tota la carrera) de Fifa, els
5.000 metres als Jocs de Rio.

Redacció
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El colomenc es retira amb 28 anys. Foto: CNSA

Fifa vol el campionat estatal
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AGENDA SETMANAL
DEMÀ 22 DE JULIOL
21:00 Tercera i última sessió de les sessions Ci-

nema lliure a la platja. Enguany serà el torn
per a Barcelona Nit d’Hivern, una pel·lícula de
Dani de la Orden. / Platja de l’estació.

DEMÀ 22 DE JULIOL
Nit En el marc de la Festa Major de Santa

Rosa, a les 9 de la nit el grup Mariluz convi-
darà tothom a ballar i a les 11 els prendrà el
relleu el Duo Copacabana.

DIUMENGE 24 DE JULIOL
Matí-Tarda En el marc de la Festa Major de San-

ta Rosa se celebrarà una missa al migdia, es
farà una representació teatral a les 8 i el grup
The Autentics animarà amb la seva música.

AVUI 21 DE JULIOL
Tarda Darrera sessió de les jornades English sum-

mer abans de les vacances. Sota el nom
Water games s’organitzarà una tarda de jocs
aquàtics, una bona alternativa per lluitar con-
tra la calor. / Centre El Polidor.

DIMECRES 27 DE JULIOL
Tarda L’últim dimecres de mes al Polidor serà

una sessió pensada per als gamers. Durant tota
la tarda es jugarà un campionat de FIFA. / Cen-
tre El Polidor. DILLUNS 25 DE JULIOL

11:00 Les activitats del calendari d’estiu jove del
municipi arriben a la seva fi amb una sorti-
da al rocòdrom de Badalona. Aquesta acti-
vitat és gratuïta.

TOT EL MES
Tot el dia Continua en marxa la tercera edició del

concurs d’Instagram que un any més organitza
la biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 22 DE JULIOL
22:00 Del revés (Inside out) serà la pel·lícula se-

leccionada en una nova edició del Cinema a
la fresca del municipi. / Parc de l’Antic Camp
de Futbol.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

La vila està preparada per viure les Fes-
tes de Sant Jaume. Entre demà i diu-
mege hi haurà activitats, concerts i
àpats popular al carrer de Can Mauri-
ci. / Parc del Tramvia.

La vila es bolca amb 
les Festes de Sant Jaume

Del 22 al 24 de juliol

Una alternativa contra la calor. Demà
passat al migdia, en el marc de la Fes-
ta Major de Santa Rosa, s’organitzarà
una nova jornada lúdica amb la festa
de l’escuma.

La festa de l’escuma, plat fort 
de la Festa Major de Santa Rosa

Ds. 23 de juliol a les 12:00

La Joventut tianenca
organitza una sardinada

Ds. 23 de juliol a les 21:00

Tornen les Gales de Dansa. Una de les no-
vetats és que hi participaran ballarines
de diferents països que estan fent un sta-
ge a la ciutat. / Port de Badalona.

Torna la Gala de Dansa a 
les Nits al Port de Badalona

Demà 22 de juliol a les 22:00

Sardines i bona companyia. La So-
cietat Coral Joventut Tianenca ha
organitzat una sardinada popular al
pati de la Catequística. / Pati de la Ca-
tequística.

“Ara més que mai et necessi-
tem!”. Aquesta és el lema i la de-
claració d’intencions amb la qual
el Joventut ha fet una crida a l’a-
fició en forma de campanya de so-
cis de cara a la temporada que ve. 

Sergi Vidal, un dels emblemes
de l’equip, és la imatge de la cam-
panya. L’escorta badaloní és el
protagonista del vídeo que el club
ha preparat per engrescar la gent
a renovar el seu abonament o a
donar-se d’alta. “86 anys fent
club, 33 títols guanyats i el més
important, amb la nostra filoso-
fia”, explica Vidal, que destaca el
tarannà formatiu de l’entitat, ex-
plicant que més de 400 nens i ne-
nes juguen i es formen a les cate-
gories inferiors.

El badaloní afegeix que “el que
més recordo, el que més em posa
la pell de gallina sou vosaltres, l’O-
límpic animant” i fa la crida a l’a-
fició assegurant que ara més que
mai el club i l’equip necessiten l’a-
fició. Per tal d’acompanyar la
campanya, el club ha creat l’eti-
queta #MíticaPenyaper donar-li
encara més ressò a través de les
xarxes socials. Al lloc web de la

Penya ja es poden consultar totes
les modalitats d’abonaments dis-
ponibles per al curs que ve. 

ABALDE TORNA A LA SELECCIÓ
Si la setmana passada Alberto
Abalde era notícia perquè podia
començar les seves vacances des-
prés que Sergio Scariolo el des-
cartés de cara als amistosos que
la selecció espanyola està fent per
preparar els Jocs Olímpics,
abans-d’ahir el gallec es va rein-
corporar a la disciplina del com-
binat estatal a causa de les mo-

lèsties que pateix un altre ex
verd-i-negre, Pau Ribas, i que li
van impedir jugar dilluns a Kau-
nas contra Lituània.

Abalde formarà part de l’equip
que repetirà enfrontament contra
la selecció bàltica aquesta nit a
Màlaga. Scariolo tampoc podrà
comptar amb el base masnoví
Ricky Rubio (va retirar-se lesionat
en el primer partit de la gira,
contra Angola) ni amb Pau Gasol,
que encara ha de resoldre tràmits
burocràtics del seu nou contrac-
te amb els San Antonio Spurs.

El club torna a fer una crida a l’afició. Foto: CJB

Sergi Vidal, imatge de la
campanya de socis de la Penya

Redacció
BADALONA

Quatre exjugadores de l’Snatt’s,
campiones d’Europa sub20

SANT ADRIÀ4Ainhoa López,
Umi Diallo, Laia Flores i Helena
Orts tenen, com a mínim, dues co-
ses en comú. Les quatre es van co-
ronar campiones d’Europa sub20
diumenge passat al Centro de
Desportos e Congressos de Ma-
tosinhos (Portugal) després de
derrotar Itàlia (71-69) i han rebut
part de la seva formació esporti-
va a l’Snatt’s Sant Adrià.

Les de José Ignacio Hernán-
dez es van plantar a la final del
campionat continental després de
superar Polònia, Bòsnia i Herce-
govina i Suècia a la ronda prèvia
(només van perdre contra les
amfitriones) i de superar els en-
creuaments de quarts de final

contra Bèlgica (58-50) i de desfer-
se de Rússia a la semifinal (77-61).

Tot i que l’equip espanyol es
va plantar a l’inici de l’últim pe-
ríode amb 14 punts d’avantatge
(61-47), les italianes, en una ex-
hibició d’amor propi, van retallar
la distància i amb un triple de
Cecilia Zandalasini van aconse-
guir l’empat a 69. El destí, però,
va voler que Flores es jugués el
llançament necessari pocs se-
gons abans de la botzina final. La
pilota no va entrar però va cap-
turar el rebot i va rebre una fal-
ta que la va enviar a la línia de
tirs lliures. La jugadora de la
University of South Florida no va
fallar cap dels dos llançaments.

L’equip celebra la victòria diumenge passat. Foto: FEB
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